
Zápis č. 3 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů králíků ze 

dne 13. 9. 2023 konané v Přerově při CVMK rozšířenou o 

Předsednictvo Sboru posuzovatelů 
 

 

Za ÚOK chovatelů králíků přítomni: Petr Sirotek, Radim Boháč, Tomáš Červinka, MVDr. 

Vlastimil Šimek, Ph.D., Stanislav Kulanda, Dana Caithamlová 

(- jednání bylo usnášení schopné)  

 

Za ÚOK chovatelů králíků omluven: Mgr. Lukáš Vacík 

 

Za kontrolní komisi sekce přítomen: Tomáš Andrle 

 

Za Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků přítomni: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., 

Petr Sirotek 

 

Za Předsednictvo Sboru posuzovatelů omluveni: Ing. Aleš Studničný,  

Jindřich Šíp, Jiří Jahoda 

 

Tajemník ÚOK chovatelů králíků přítomen: Josef Vilhelm  

 

Pozvaní hosté: MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D, Bc. Petr Herynek, Radek Hampl, Dis. 

  

 

Program jednání:  

1) Zahájení – př. Sirotek 

2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

3) Genetické zdroje králíků národních plemen 

4) Digitalizace rodokmenů a plemenná kniha  

5) Kontrola čerpání rozpočtu ÚOK k 30.8.2023 

6) CVMK Přerov 2023 – info o přípravě  

7) Informace o připravované EV v roce 2024  

8) Webové stránky a Facebookové profily  

7) Celostátní výstava Lysá nad Labem 2023  

8) Uznávací řízení PCH králíků 2023 – 2024  

9) Regenerace a novošlechtění  

10) Práce a komunikace s kluby  

11)  Diskuse a různé 

12) Závěr 

 

 

1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů  

Schůzi svolal předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek cestou tajemníka Josefa Vilhelma 

e-mailovou pozvánkou s návrhem programu, která byla později rozšířena o další body.  

Vlastní jednání zahájil předseda ÚOK CHK Petr Sirotek cca v 19,30 hod.  

 

USNESENÍ č. 1: ÚOK CHK schvaluje navržený program jednání.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 



Jako zapisovatel jednání byl navržen Radim Boháč, 1. ověřovatel zápisu byl navržen Josef 

Vilhelm, 2. ověřovatelem zápisu byl stanoven Stanislav Kulanda 

  

USNESENÍ č. 2: ÚOK CHK schvaluje zapisovatele jednání člena ÚOK Radima Boháče, 1. 

ověřovatele zápisu Josefa Vilhelma, 2. ověřovatelem zápisu Stanislava Kulandu 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

 

 

2. Kontrola plnění usnesení 

 

Tajemník komise provedl kontrolu plnění usnesení z posledních zasedání ÚOK, zejména 

ukládacích bodů. 

 

USNESENÍ 5/ÚOK CHK 27/5/3/2: Tajemník zajistí podání podnětu ÚVV ČSCH na zahájení 

kárného řízení ve věci zcizení králíků na CV Chovatel 2021 a 2022. Termín plnění: Do příštího 

zasedání ÚOK. 

Tajemník konstatoval, že bylo provedeno a kárná komise se sejde k jednání 21. září. – bod splněn 

 

USNESENÍ č. 4: ÚOK CHK si na další zasedání pozve Bc. Herynka, předsedu Komise pro 

genetické zdroje k diskuzi ohledně problematiky genetických zdrojů, a to včetně personálního 

obsazení za sekci králíci v Komisi pro genetické zdroje ČSCH. 

USNESENÍ č. 4-1: ÚOK CHK si na další zasedání pozve dr. Martince, expředsedu ÚOK k 

diskuzi ohledně problematiky genetických zdrojů a závěrů zprávy Kontrolní komise za rok 

2022. 

Všichni pozvaní jsou přítomni na jednání ÚOK – bod splněn 
 

Tajemník sekce dostal za úkol zveřejnit na webových stránkách Svazu výzvu chovatelské 

veřejnosti s možností závazné objednávky nového Evropského vzorníku plemen králíků v ceně 

cca 60 Euro. Tato výzva bude otištěna i v následujícím čísle časopisu Chovatel – splněno 

 

USNESENÍ č. 7: ÚOK CHK jmenuje Dr. Vlastimila Šimka, Jiřího Jahodu, Danu Caithamlovou a 

Petra Sirotka na posty zkušebních komisařů celostátního kola Soutěže mladých chovatelů v 

Olomouci v odbornosti králíků. 

Předseda ÚOK P. Sirotek uvedl, že toto bylo splněno a požádal Dr. Šimka o krátký komentář. Ten 

zhodnotil průběh soutěže, zejména zdůraznil počet účastníků za odbornost králíci, kteří tvořili 

třetinu všech soutěžících a byli velmi kvalitně připraveni, a to jak po stránce znalostí, tak i 

dovedností. Dle hodnocení Dr. Šimka vše proběhlo standardně, nicméně za jedinou 

problematickou záležitost považuje věnování starých vzorníků + starých odznáčků, jako odměn 

pro soutěžící. K tomu P. Sirotek uvedl, že celou záležitost komunikoval s vedením ČSCH a tato 

„nepříjemnost“ vznikla mylným vydáním těchto předmětů od subjektu „Zverimex a já“. Dále 

reagoval zástupce „Zverimex a já“ – Bc. Herynek, který konstatoval, že neobdržel od organizátorů 

akce přesnou specifikaci předmětů k vydání, nicméně se za vzniklou situaci na místě omluvil a 

věří, že do budoucna se nastaví efektivnější komunikační kanál. ÚOK do budoucna zajistí pro 

celostátní kolo 6 ks Vzorníků plemen králíků (aktuálně platných) z rezervy, která byla v minulosti 

vyčleněna pro potřeby ÚOK (102 ks). Zárověň ÚOK žádá tajemníka o revizi aktuálního počtu 

Vzorníků plemen králíků vyčleněných pro potřeby ÚOK.    

 

USNESENÍ: č. 3 ÚOK CHK pověřuje tajemníka Josefa Vilhelma provedením revize a 

zjištěním skutečného  počtu kusů Vzorníků plemen králíků vyčleněných pro potřeby ÚOK. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  
 



3) Genetické zdroje králíků národních plemen 

Předseda ÚOK vyzval přítomné hosty k úvodnímu slovu. Nejprve Dr. Martinec zhodnotil 

stávající systém a způsob fungování genetických zdrojů králíků v rámci ČSCH. Poté si vzal 

slovo Bc. Herynek, předseda Komise pro genetické zdroje ČSCH, jenž okomentoval mimo 

jiné způsob fungování této komise, aktuální nastavení komise, Plemennou knihu králíků a 

především ekonomickou i rozpočtovou stránku genetických zdrojů. Poté se vyjádřil R. Boháč 

právě k problematice digitalizace Plemenné knihy králíků. Do další diskuze týkající se právě 

digitalizace agendy a plemenné knihy se zapojili všichni přítomní. Tato diskuze se 

v některých oblastech dostala i do osobní roviny a vzájemného osočování mezi jednotlivými 

účastníky. Poté místopředseda ÚOK R. Boháč navrhl uspořádat na Sekretariátu ÚVV ústředí 

ČSCH během října t.r. schůzku s pověřeným programátorem Plemenné knihy králíků p. 

Tatouškem, které by se zúčastnil bývalý předseda ÚOK Dr. Martinec, současný předseda a 

místopředseda ÚOK a případně další účastníci. Dr. Martinec následně konstatoval, že se 

nebude v problematice GZ v rámci ČSCH již dále angažovat a požadavky pro digitalizaci 

plemenné knihy v minulosti přeposlal emailem tajemníkovi. Poté Bc. Herynek požádal o 

rekapitulaci požadavků ze strany Komise pro genetické zdroje ČSCH vůči ÚOK a to 

jmenování garanta pro GZ sekce králíci a správce Plemenné knihy králíků. Dle podepsané 

Kooperační smlouvy ze dne 28.8.2023 je potřeba do 23.11.2023 vypracovat a předat do 

VÚŽV Uhříněves výroční zprávu za rok 2023 dle vzoru a prezentaci o chovech králíků 

v národním programu GZ. Předseda ÚOK navrhl garanta Stanislava Kulandu, správcem 

plemenné knihy je doposud tajemník Josef Vilhelm. Na digitalizaci Plemenné knihy králíků 

se bude podílet za ÚOK Radim Boháč. 

 

USNESENÍ: č. 4 ÚOK CHK revokuje usnesení č. 1/ÚOKCHK 5/3/8/2 a nominuje do Komise 

pro genetické zdroje ČSCH Stanislava Kulandu, jakožto garanta pro GZ za sekci králíci.  

Hlasování: Pro – 5, Proti – 1(Stanislav Kulanda), Zdržel se – 0 .  

      

Jednání opustil předseda Komise pro genetické zdroje ČSCH Bc. Herynek.   

 

 

4) Informace o připravované EV 2024   

Zaměstnanec sekretariátu ÚVV Radek Hampl informoval přítomné o podobě plakátu na EV 

výstavu ve třech jazykových mutacích (čj, nj. aj). Dále uvedl, že pokud bude na úrovni ČSCH 

kdykoliv používán jakýkoliv dokument, jehož financování bude realizováno z dotačního 

programu, je třeba nechat schválit každý takový ministerstvem zemědělství. Dále se předseda 

ÚOK zeptal, zdali nechybí na plakátu na EV logo firmy Mifuma, jenž má podepsanou 

sponzorskou smlouvu s EE. R. Hampl reagoval, že její logo zde nemůže být umístěno kvůli 

tomu, že je to ekonomický subjekt a nesplňuje to podmínky stanovené dotačním titulem. T. 

Červinka poukázal na to, že na plakátu je vyobrazena mimo jiné drůbež a holub, přičemž se 

jedná o výstavu králíků, potažmo morčat. V návaznosti na tento dotaz proběhla diskuze 

ohledně možnosti realizace české národní výstavy drůbeže a holubů při Evropské výstavě 

v Lysé n. L. Všichni přítomní se shodli na skutečnosti, že tato výstava se zde nemůže 

uskutečnit, zejména kvůli nedostatku prostoru. Totéž přednesl i předseda ÚOK na jednání 

ÚVV (dne 27/7/2023), kam byl přizván. Kromě toho zde zmínil i další námitky ohledně 

realizace EV v Lysé n. L., např. nedostatečná infrastruktura pro parkování, ubytování i 

stravování. Všichni přítomní se v diskuzi shodli na tom, že bude třeba plakát na EV ještě lépe 

barevně upravit, aby zde byla jasně viditelná česká trikolóra, jelikož současný vzhled se 

podobá spíše nizozemským národním barvám, zvýrazněna intenzita modré barvy, upraven 

obrázek českého strakáče, kde budou viditelné tečky strakáče.  



D. Caithamlová uvedla předpokládané počty přihlášených zvířat na EV, které získala po 

vznesení dotazu na národní svazy: Německo cca 4 000-6 000 králíků; Rakousko max. 500 

králíků; Slovensko max. 450 králíků; Švýcarsko max. 200 králíků; Slovinsko max. 150 

králíků; Nizozemí max. 250 králíků. To znamená prozatím cca 7 300 králíků, bez ČR.  

Co se týče loga EV, je třeba vytvořit několik variant návrhu reflektující požadavky a námitky 

z proběhlé diskuze.   

 

USNESENÍ č. 5: ÚOK CHK apeluje na ÚVV ČSCH k co nejrychlejší aktivaci Výstavního 

výboru pro EV a za ÚOK CHK do Výstavního výboru EV jmenuje Petra Sirotka, Danu 

Caithamlovou a Mgr. Lukáše Vacíka. ÚOK CHK požaduje vytvoření několika návrhů na logo 

EV, přičemž ÚOK CHK dle svého posouzení vybere konkrétní návrh.   

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0  

  

 

5) Mezinárodní školení posuzovatelů 

Předseda ÚOK uvedl, že oslovil několik subjektů, v kterých by se dalo uskutečnit toto 

školení. Po konkrétních problémem s ubytováním v Berouně (zákaz přítomnosti králíků, 

nedostatečná kapacita ubytování a stravování, termíny) zde není možné školení realizovat. 

Proto P. Sirotek ověřil možnosti a kapacitu v Solenicích, kde se uskutečnilo školení v roce 

2010. Celková kapacita je zde cca 150 lůžek. Kalkulace hrubých nákladů vychází na cca 110 

Euro na osobu.  

D. Caithamlová uvedla, že ze strany StK EE zazněl požadavek, že pokud se má na 

mezinárodním školení jakožto hlavní náplň školit nový Evropský vzorník, tak se akce musí 

uskutečnit na přelomu dubna/května (kvůli termínu vydání vzorníku) – to odpovídá 

navrženému termínu ze strany Solenic - 26. – 28 .4.2024. Předseda ÚOK požádal R.Boháče o 

přepočítání předložené kalkulace dle nabídky Hotelu Solenice na 1 osobu, při předpokládané 

účasti 140 osob při kurzu 25 Kč/Euro a přeposlání emailem na členy ÚOK do 20. 9 .2023.  

 

USNESENÍ č. 6: ÚOK CHK pověřuje předsedu ÚOK CHK jednat s Hotelem SOLENICE o 

ubytování a zajištění konání mezinárodního školení posuzovatelů králíků v termínu 26.-

28.4.2024 pro cca 140 osob. Dále ukládá Daně Caithamlové ověřit do dalšího jednání ÚOK 

požadavek ze strany EE na program školení.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0.  

  

Poté opustil jednání MVDr. Miloslav Martinec, Ph.D 

 

 

6) Informace o přípravě CVMK v Přerově  

Dr. Šimek konstatoval, že dle jeho názoru je výstava připravena velmi dobře a ocenil místní 

chovatele podílející se na organizaci výstavy. Tajemník ÚOK upozornil na stížnost mnohých 

chovatelů ohledně znečištěných misek, která je v řešení. Dále Dr. Šimek konstatoval, že na 

posuzování je vše připraveno. Za to mu předseda ÚOK poděkoval.  

 

 

7) Celostátní výstava Lysá nad Labem 2023  

Předseda ÚOK uvedl, že pro letošní rok bude snaha o nápravu některých nešvarů 

z předchozích let, primárně se bude jednat o kvalitní slámu jakožto podestýlku výstavních 

klecí. Následně předseda ÚOK zmínil jednání s vedením německého svazu ZDRK 

v Tautenhainu, které proběhlo na začátku srpna t.r. a kde se jednalo o vzájemné zápůjčce 

výstavních klecí na vrcholné výstavy mezi ČSCH a ZDRK. Zde byl zásadní problém, aby 



nám někdo kompetentní zřetelně a jasně sdělil, kolik a jakých výstavních klecí je ČSCH 

schopen pro ZDRK zapůjčit. Nakonec jsme tedy vycházeli z počtu klecí, který bývá 

k dispozici na naši CV. Zápůjčka by měla proběhnout bezplatně. ZDRK nám ve stejném 

režimu zapůjčí velké výstavní klece na naši EV. Dopravu klecí si každý svaz zajistí na vlastní 

náklady.    

 

USNESENÍ č. 7: ÚOK CHK zašle ÚV požadavky na technické a organizační zabezpečení, 

péči o zvířata, organizaci posuzování králíků a zpracování katalogu při CV v Lysé nad Labem 

2023.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

 

 

8) Webové stránky a facebookové profily 

Místopředseda ÚOK uvedl, že provedl revizi svazových webových stránek. Doposud zde 

chybí množství informací, které jsou pro veřejnost důležité a přínosné, např. foto z CV a 

CVMK , informace o národních plemenech, registrace králíků – plemena a počty králíků dle 

okresů. Po diskuzi ohledně úprav a požadované podoby webových stránek místopředseda 

ÚOK navrhl, aby mělo přístup na web. stránky ČSCH (sekce králíci) více správců z ÚOK 

CHK.  

 

USNESENÍ č. 8: ÚOK CHK požaduje přístup do administrace webových stránek ČSCH 

sekce králíci pro místopředsedu ÚOK Radima Boháče, pro předsedu Sboru posuzovatelů Dr. 

Vlastimila Šimka, a tajemníka sekce.    

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

 

9) Čerpání prostředků z rozpočtu ÚOK  

Místopředseda ÚOK konstatoval, že je třeba realizovat výplatu paušálních nákladů pro 

předchozí ÚOK za měsíce 1-5/2023. Současné ÚOK budou tyto náhrady za měsíce 6-12/2023 

vyplaceny ke konci roku. Místopředseda ÚOK vytvořil dvě verze výplat náhrad – jednu pouze 

pro ÚOK a druhou pro ÚOK i předsednictvo Sboru posuzovatelů. Tajemník sekce uvedl, že je 

třeba, aby výplata náhrad pro současnou ÚOK proběhla dne 10/12/2023. 

Všichni přítomní se vyslovili pro výplatu náhrad jak pro ÚOK, tak i pro předsednictvo Sboru 

posuzovatelů.  

Poté se předseda ÚOK dotázal předsedy Sboru posuzovatelů Dr. Šimka, proč se většina 

z předsednictva Sboru posuzovatelů na dnešní jednání omluvila, a to jednotným způsobem na 

základě hromadné omluvy předsedy Sboru? Dr. Šimek odpověděl, že se omluvili ze 

závažných důvodů. Na to reagoval P. Sirotek, že se mu nelíbila jednotná omluva ze strany 

předsedy Sboru a vnímá to jako zásah do rozhodování členů předsednictva Sboru v tom 

smyslu, že jedná za ně a nenechá je samostatně se vyjádřit. Dr. Šimek odpověděl, že to tak 

nevnímá a že je nemůže nutit při jejich nezájmu. Předseda ÚOK tento bod uzavřel s tím, že 

vnímá, že mezi ÚOK a předsednictvem Sboru posuzovatelů je stále pnutí, které nepřispívá 

k dobré společné práci.   

Dále místopředseda ÚOK uvedl současný stav čerpání rozpočtu ÚOK. Místopředseda ÚOK 

dále požádal tajemníka sekce o vysvětlení, proč v návrhu rozpočtu na rok 2023 nebyl uveden 

předpoklad příjmu z členských známek. V následné diskuzi se přítomní shodli na tom, že na 

základě dotazů na různých úrovních ČSCH (včetně ÚVV) není možné jasně konstatovat, 

kolik má ČSCH evidovaných členů „králíkářů“, a proto stanovení příspěvku probíhá 

orientačně.      

 



USNESENÍ č. 9: ÚOK CHK vyplatí paušální náhrady pro členy ÚOK CHK a předsednictva 

Sboru posuzovatelů, a to jak současných, tak i předchozích, v odpovídajícím poměru do výše 

plánovaného rozpočtu položky roku 2023.     

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

 

10) Regenerace a novošlechtění 

Předseda Standardové komise Stanislav Kulanda konstatoval, že o novošlechtění plemene 

Krušnohorský červený požádali dva noví chovatelé z okresu Louny př. Jiří Tomeš a Milan 

Roob. Dále ÚOK informoval o vyřízení požadavku na převod regeneračního křížení 

Zakrslých beranů vydřích černých od chovatelky Mgr. K. Hoškové na př. P. Burýška, 

schválení regenerace plemene Meklenburský strakáč činčilový u Ing. Ondřeje Krunta a 

prodloužení regeneračního křížení Zstrdiv, Zstrč a Zstrhav př. V.Andrlíka pro roky 2024-

2026. 

Dále S. Kulanda konstatoval, že doposud nedošlo k předání dokumentace a podkladů 

k problematice regeneračního křížení a novošlechtění (zejména aktuálních seznamů RK) od 

jeho předchůdce Jindřicha Šípa. Když S. Kulanda písemně požádal svého předchůdce o 

předání těchto materiálů, bylo mu stručně  př. Šípem odpovězeno, že žádné nemá a vše se 

schvalovalo a evidovalo na ÚOK. Proto ve spolupráci s tajemníkem sekce S. Kulanda 

písemně osloví všechny chovatele, kteří mají sválené novošlechtění a regenerační křížení (viz 

seznam na web. stránkách sekce), aby podali aktuální informace o stavu, resp. pokračování 

svých chovů.  

 

USNESENÍ č. 10: ÚOK CHK prostřednictvím tajemníka sekce osloví písemně všechny 

majitele schváleného novošlechtění i regeneračního křížení králíků (dle tabulky na webu 

sekce), aby podali aktuální informaci o stavu svých chovů – do 31/10/2023.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

 

 

11) Práce a komunikace s kluby 

T. Červinka konstatoval, že i pro letošní rok zůstává přibližně stejná částka na výplatu klubům 

za přihlášeného králíka na CV – cca. 22,- Kč. Předseda ÚOK uvedl, že je třeba více 

komunikovat s kluby, členové ÚOK by se měli účastnit jejich schůzí a informovat o dění 

v klubech, aby se předešlo případným možným problémům – zde je významný prostor ke 

spolupráci.  

 

USNESENÍ č. 11: ÚOK CHK požádá přes webové stránky a časopis Chovatel všechny 

chovatelské kluby, aby informovali tajemníka a T.Červinku o jejich činnosti (např. zaslání 

ročenky) a zaslali pozvánku pro člena ÚOK na speciální výstavu a výroční členskou schůzi.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

 

 

 

12) Různé a diskuse 

Tajemník sekce obdržel písemnou žádost o vysvětlení od místopředsedy klubu chovatelů 

saténových králíků př. Iva Görčici ohledně skutečnosti, že ani jeden z posuzovatelů - členů 

klubu, kterých je mimo jiné šest, nebyl delegován k posuzování na CVMK v Přerově.  

Předseda ÚOK pořádal předsedu Sboru posuzovatelů o písemnou odpověď tazateli.    

 



Předseda ÚOK seznámil přítomné s žádostí adeptky na posuzovatelku králíků Bc. Gabriely 

Hálové o udělení výjimky ze strany ÚOK k možnosti dodatečného pokusu (4. pokusu) o 

vykonání praktické závěrečné zkoušky v roce 2024. Bc. Hálová zároveň žádá o možnost 

vykonávat adeptskou praxi na výstavách, a to až do následující závěrečné praktické zkoušky.     

USNESENÍ č. 12: ÚOK CHK souhlasí s udělením výjimky pro Bc. Gabrielu Hálovou 

k možnosti dodatečného pokusu o vykonání praktické závěrečné zkoušky v roce 2024 a 

zároveň ÚOK CHK povoluje Bc. Gabriele Hálové vykonávat adeptskou praxi na výstavách, a 

to až do následující závěrečné praktické zkoušky. Toto rozhodnutí oznámí Bc. Hálové 

tajemník sekce neprodleně.     

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Předseda ÚOK spolu s tajemníkem sekce seznámili přítomné se skutečností, že doposud 

některé okresy a kluby nemají zaplacené poplatky za registraci králíků – jedná se o OO Praha-

západ, OO Nový Jičín, OO Opava, Klub chovatelů králíků Hm.  

 

Předseda ÚOK byl osloven šéfredaktorkou časopisu Chovatel, aby nově zvolená ÚOK 

obsadila místo člena redakční rady časopisu Chovatel. Předseda ÚOK navrhl, aby byl členem 

redakční rady za sekci králíci jmenován Mgr. Lukáš Vacík, s čímž všichni přítomní souhlasili. 

  

USNESENÍ č. 13: ÚOK CHK jmenuje do redakční rady časopisu Chovatel za sekci 

chovatelů králíků Mgr. Lukáše Vacíka.  

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

 

13) Závěr 

Vzhledem k tomu, že byla vyčerpána všechna témata programu, předseda ÚOK cca v 23,50 

hod. jednání ukončil.  

 

 

 

Dne 28. září 2023 zapsal Radim Boháč 

 

Dne 30. září 2023 ověřil Josef Vilhelm 

 

Dne 2.října 2023 ověřil Stanislav Kulanda  
 


